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PROTOKÓŁ  Nr XXV/2013 

XXV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 5 kwietnia 2013 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 14 
oo

 – zakończono o godzinie 15 
20

.
    

 

XXV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady powitał zebranych w szczególności  obecnych na sali uczniów Zespołu 

Szkół w Ryjewie, którzy w ramach zajęć uczą się o działalności samorządu lokalnego.  

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXV sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13  radnych. 

Nieobecny: radny Bogdan Barcik  

                   radna Marianna Mastalerz 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 

2. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 

3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

5. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

6. Pan Roman Zbróg                       - Kierownik GOK w Ryjewie 

7. Pani Zofia Zenke                         - Szkoła Podstawowa w Straszewie 

8. Pani Danuta Kosewska               - Powiślańska Lokalna Grupa Działania 

9. Pan Mirosław Plakwicz              - Powiślańska Lokalna Grupa Działania 

10. Pani Teresa Ruszczak                 - Zespół Szkół w Ryjewie 

11. Młodzież z Zespołu Szkół w Ryjewie 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem 

o zdjęcie z obrad dwóch projektów uchwał z pkt. 8 „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok.” oraz z pkt. 9 „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2012 – 2024.” . W związku 

z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do 

przedstawionej zmiany w porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono 

do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-13, przeciw- 0, wstrzymało się -0) przyjęto 

zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIV sesji. 

4. Informacja z działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego  Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Ryjewo na lata 2013 – 2016. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Ryjewo, obręb geodezyjny Ryjewo.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych 

umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na 

okres 3 lat.  

8. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIV  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXIV sesji z 

dnia 8 marca 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie (za-13, przeciw- 0, wstrzymało się -0)  protokół  z  XXIV  sesji z dnia 8 

marca 2013 roku. 

 

Ad.4. Informacja z działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji na temat działalności PLGD 

przedstawicieli Stowarzyszenia Panią Danutę Kosewską oraz Pana Mirosława Plakwicz. 

 

Pani Danuta Kosewska: PLGD jest lokalną inicjatywą partnerską, która działa na obszarze 

powiatu kwidzyńskiego. Zadaniem  stowarzyszenia jest łączenie i współpraca trzech 

sektorów. Sektora publicznego, do którego zaliczają się samorządy z terenu powiatu w tym 

gmina Ryjewo, sektora gospodarczego, którego reprezentuje min. Powiślański Bank 

Spółdzielczy oraz sektora społecznego, którego reprezentują osoby fizyczne, koła gospodyń 

wiejskich i inne stowarzyszenia. PLGD nie prowadzi działalności gospodarczej, tylko działa 

na podstawie składek członkowskich jako stowarzyszenia. Jak każde stowarzyszenie PLGD 

działa na podstawie przyjętej strategii działania, która ukierunkowana jest na rozwój 

obszarów wiejskich. Stowarzyszenie zarówno przyjmuje, rozpatruje jak i pomaga wypełniać 

wnioski o dofinansowanie w ramach małych projektów, różnicowania w kierunku 

działalności nierolniczej, tworzenia i rozwoju mikroprzedsiębiorstw a także odnowy i rozwoju 

wsi. 

 

Pan Mirosław Plakwicz: Dla społeczności lokalnych największe możliwości dają małe 

projekty, do którego wpisać można wszystkie działania dotyczące aktywności społecznych. 

Do małych projektów wniosek złożyć może każda osoba fizyczna. Składane wnioski 

dotyczyć mają podnoszenia warunków życia. Jest to bardzo ogólne sformułowanie dlatego do 

wniosku takiego dopasować można różne działania społeczne. Na jeden projekt można 

pozyskać środki od 4.500 tys. zł do 100 tyś. zł a wysokość zwrotu sięga nawet 80 %.  Do tej 

pory składane projekty dotyczyły różnych przedsięwzięć, od zakupu kajaków, strojów 
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ludowych po organizację tematycznych imprez kulturalnych. W ramach tego projektu 

dofinansowanie otrzymały zarówno kluby sportowe, koła gospodyń wiejskich jak i osoby 

fizyczne. Na koniec chciałbym bardzo gorąco zachęcić do udziału w organizowanym przez 

Powiślańską Lokalną Grupę Działania konkursie pod nazwą  "PLGD W LUDOWEJ 

KULTURZE". Konkurs polega na wykonaniu pracy w formie m.in. rękodzieła artystycznego, 

rzeźby, płaskorzeźby, malarstwa na szkle, obrazu, garncarstwa, plecionkarstwa, haftu, 

makiety, która będzie połączeniem kultury ludowej z elementami LGD (np. logo LGD, 

nazwa). Do wykonania pracy zaleca się wykorzystanie naturalnych surowców. Uczestnikami 

konkursu mogą być pełnoletnie osoby fizyczne, podmioty gospodarcze oraz organizacje 

pozarządowe, koła gospodyń wiejskich i instytucje z terenu działania PLGD (teren gmin 

wiejskich powiatu kwidzyńskiego). W konkursie zostaną przyznane nagrody rzeczowe o 

łącznej wartości 1 200,00 zł brutto. Prace składać można do 22 kwietnia. Ta praca która 

wygra chcielibyśmy żeby została w przyszłości produktem reklamowym którym będziemy 

mogli promować nasz region.  

 

Przewodniczący Rady: Dziękujemy bardzo za przedstawione informacje. Korzystając z 

okazji obecności młodzieży szkolnej zachęcam ich do udziału w tym konkursie bo naprawdę 

wystarczy jedynie inwencja twórcza.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego  Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Ryjewo na lata 2013 – 2016. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ryjewie: W związku z zadania ośrodka dotyczącymi wspierania rodziny  

zatrudniony został w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej asystent rodziny, którego 

zadaniem jest wspieranie rodzin z problemami opiekuńczo – wychowawczymi. Asystent 

zgodnie z ustawą o pieczy zastępczej  powinien poczynić wszelkie możliwe starania, aby 

dzieci z rodzin objętych opieką pozostały jak najdłużej w rodzinie biologicznej. Na podstawie 

planu pracy z rodziną  asystent powinien dążyć do poprawy ich sytuacji życiowej.  Celem 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny jest stworzenie diagnozy środowiska oraz 

wskazanie metod wspierania rodzin z problemem opiekuńczo – wychowawczym.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 13, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXV/165/13 z dnia 5 

kwietnia 2013 roku w sprawie przyjęcia Gminnego  Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Ryjewo na lata 2013 – 2016. Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 

gruntowej położonej w miejscowości Ryjewo, obręb geodezyjny Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy Ryjewo: Uchwała dotyczy 

części ulicy Przejazdowej należącej do Polskich Kolei Państwowych . 

 

Radna Barbara Wolak: Czy jest ustalona cena kupna tej drogi? 

 

Pan Józef Gutowski: PKP podczas wstępnych rozmów chciało  11 zł m
2
. Ostatecznie 

wynegocjowaliśmy 4 zł za m
2
. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXV/166/13 z dnia 5 kwietnia 

2013 roku w sprawie nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości gruntowej położonej w 

miejscowości Ryjewo, obręb geodezyjny Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 2 minutową przerwę.  

 

- Po przerwie -  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze 

kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 

komunalne na okres 3 lat.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy Ryjewo: Uchwała dotyczy 

przydomowych ogródków i gruntów pod garażami.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu większością głosów (za – 13 , 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXV/167/13 z dnia 5 

kwietnia 2013 roku w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych 

umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 

3 lat. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  

 

Ad.8. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 

 

 11.03. odbyło się spotkanie dot. małych projektów. W spotkaniu uczestniczyło KGW z 

Benowa oraz sołtysi Benowa, Straszewa i Trzciana; 

 11.03. w godz. wieczornych odbyło się zebranie wiejskie w Trzcianie. Poruszono sprawy 

rozliczenia funduszu sołeckiego za 2012 r. oraz plan na rok 2013. Omówiono również 

nurtujący mieszkańców temat nowej ustawy śmieciowej, która wejdzie w życie w lipcu 

2013r.; 

 13.03. w Kwidzyńskim Parku Technologicznym odbyło się spotkanie Powiślańskiej 

Lokalnej Grupy Działania; 

 14 i 15.03. uczestniczyliśmy w walnych zebraniach  udziałowców Związku Gmin 

Pomorskich. Na spotkaniu poruszono sprawy: 

- ustawy śmieciowej,  

- opłaty dla gmin za drogi leśne prowadzące  do  enklaw zamieszkałych, 

-  odpłatność za parki krajobrazowe i natura 2000, 

- remonty dróg wojewódzkich na terenie województwa; 

 16.03. w Korzeniewie odbył się Powiślański Stół Wielkanocny. Naszą gminę 

reprezentowały KGW Mątowskie Pastwiska, Benowo i Trzciano; 

 18.03. w Malborku odbyło się spotkanie z posłem i senatorem dotyczące gazu łupkowego; 

 19.03. odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami PUS –u dot. odbioru popiołu z terenu 

Gminy; 

 20.03. odbyło się pierwsze spotkanie dot. fotowoltaniki (czyli energii słonecznej 

zamienianej na prąd elektryczny); 
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 21 i 22.03 w Sołectwie Mątowskie Pastwiska i Straszewo odbyły się zebrania wiejskie, 

poruszano sprawy takie jak dziury w drogach wojewódzkich oraz naprawy dróg gminnych; 

 również 22.03. odbył się festiwal piosenki dla dzieci z klas 0-3; 

 25 i 27.03. odbyły się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy, które zostały zapoznane z 

materiałami przedstawianymi na dzisiejszej sesji; 

 w m-cu marcu odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami, którzy maja bardzo duże 

powierzchnie hal i magazynów. Spotkanie dotyczyło podatków na 2014 rok; 

 26.03. w Urzędzie Gminy w Kwidzynie odbyło się spotkanie Kwidzyńskiego Związku 

Wałowego i Spółek Wodnych. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele wszystkich gmin 

należących do tego stowarzyszenia.  

 5.04. udało nam się uzgodnić termin spotkania z Zarządem Dróg Wojewódzkich w celu 

przedyskutowania sprawy stanu dróg wojewódzkich na terenie gminy Ryjewo. 

 

Ad.9/10. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radna Barbara Wolak: W związku z tym, że ustalono spotkanie z ZDW, chciałabym żeby 

zwrócono szczególną uwagę na stan ul. Grunwaldzkiej. Droga ta jest w fatalnym stanie i jest 

na niej niebezpiecznie. Prosiłam na poprzedniej sesji Kierownika Posterunku w Ryjewie, by 

Policja  zwróciła uwagę na samochody ciężarowe poruszające się po tej drodze mimo zakazu, 

ale niestety Policja woli zająć się kierowcami, którzy zatrzymują się na chwilę żeby ktoś mógł 

wysiąść albo wsiąść do auta.  Wydaje mi się, że powinniśmy poprzez wszystkie Urzędy,  

które mają wpływ na remont tej drogi, monitować o jej naprawę, bo jeszcze trochę a nie 

będzie można nią przejechać. Chciałam również zapytać czego konkretnie dotyczyło 

spotkanie na temat popiołów o którym Pan wspominał podczas przedstawienia sprawozdania 

z działalności. 

Pan Józef Gutowski:  Spotkanie dotyczyło odbioru popiołów od mieszkańców. PUS nie 

spodziewał się, że mieszkańcy naszej gminy maja, aż tak duże ilości popiołu i w pojemnikach 

na odpady komunalne przeważa popiół. Zastanawialiśmy się nad ustawieniem kilku dużych 

kontenerów np. wzdłuż głównej ulicy, ale doszliśmy jednak do porozumienia, że do lipca 

popioły te będą odbierane jak dotychczas. 

Radny Zbigniew Reducha: Ustawienie kilku dużych kontenerów nie zda egzaminu, z uwagi 

na to, że są mieszkańcy którzy maja zgromadzony popiół w dużych ilościach i pojemniki te 

bardzo szybko byłyby zapełnione.  

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym poruszyć temat wynajmu pomieszczeń w świetlicach 

wiejskich. W ostatnim czasie miałem możliwość zauważyć jak sprawa ta wygląda za granicą. 

Byłem na spotkaniu w Niemczech w podobnej świetlicy do naszej i tam pracownik tej 

świetlicy obsługuje wszystko łącznie z obsługa zmywarki. U nas jest coś niedobrego. 

Zostawia się lokal wynajmującemu, a jest tam klimatyzacja, której  ludzie  nie umieją 

obsługiwać. Dodatkowo podłoga na sali jest zarwana i nie ma od kogo wyciągnąć 

konsekwencji i wyegzekwować jej naprawy, bo nie ma na nią gwarancji. Inna sprawa, którą 

chciałem poruszyć i tu chciałbym to skierować do Komisji Rewizyjnej, dotyczy szkolenia, 

które ODR organizował w świetlicy GOK w Ryjewie. Na szkoleniu tym zbierano po 20 zł od 
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rolników by zapłacić za wynajem sali. Do czego to doszło, żeby od rolników zbierać 

pieniądze. Do tej pory zawsze sala była za darmo a teraz jakieś zmiany wprowadzono.    

Pan Józef Gutowski:   Spotkanie z rolnikami organizowane było przez Ośrodek Doradztwa 

Rolniczego i należałoby zaprosić na sesję Pana Adama Żądłowskiego, by wytłumaczył 

zaistniałą sytuację. Pan Ządłowski poinformował Pana Romana Zbróg, że ODR  płaci za salę 

i tak też było. To nie Pan Roman Zbróg zbierał od rolników za salę wiec proszę o to zapytać 

Pana Żądłowskiego. 

Pan Roman Zbróg: Jeżeli chodzi o pomysł by pracownik obsługiwał salę, w momencie gdy 

jest ona wynajęta np. na jakąś uroczystość rodzinną to chciałbym powiedzieć, że ja sam 

osobiście nie chciałbym żeby postronne osoby patrzyły jak ja czy inne osoby z mojej rodziny 

się bawią i tego nie chce nikt. Natomiast co do sprawy  wynajmu sali przez Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego, to sprawę tą prowadził Pan Adam Żądłowski, który kilkukrotnie 

zmieniał termin szkolenia. Podpisując umowę na wynajem sali powiedział, że za wynajem 

sali zapłaci ODR z Gdańsk i nawet zamiast 200 zł jakie jest ustalone za wynajem sali w 

naszym cenniku zaproponował zapłatę w wysokości 300 zł. Nigdy Gminny Ośrodek Kultury 

nie brał żadnych pieniędzy za spotkania rolników a co Pan Adam Żądłowski zrobił z 

zebranymi od rolników pieniędzmi to już pytanie nie do mnie.   

Przewodniczący Rady: Nie spodziewałem się tego pytania bo wydawało mi się, że wyraźnie 

wyjaśniliśmy to na Komisji Rolnictwa na której obecny był Pan Adam Żądłowski. Wyjaśnił, 

że to on zbierał te pieniądze a nie Pan Roman. GOK wystawił rachunek zgodnie z umową i to 

ODR zapłacił za tą salę. Wracając do uwagi radnego Jerzego Paradowskiego dotyczącej 

opieki nad sala w momencie gdy jest ona wynajmowana, to chciałbym zwrócić uwagę, że 

przy wynajęciu stosuje się umowę, w której zawarty jest zapis, o odpowiedzialności 

wynajmującego za powierzone mienie.  

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym poinformować, iż otrzymałem informację od Prezesa 

OSP  w Trzcianie, że mimo zaleceń Dyrektora GOK i wcześniejszego porozumienia w 

świetlicy po raz kolejny przewieszono sztandar.   

Pan Roman Zbróg: Sztandar zostanie przewieszony. Była całkiem inna rozmowa, ale nie ma 

sensu tego tematu poruszać. Sztandar wisi w innym miejscu tylko dlatego, że nie chcieliśmy 

zostawić go na podłodze, bo też byłoby źle.  

Przewodniczący Rady: Panie Romanie musi Pan pamiętać, że o takich sprawach to Pan 

decyzję a nie pracownik czy stowarzyszenie. Jeśli będzie Pan zawsze słuchał takich doradców 

to za każdym razem będzie taka sytuacja.      

Radny Jerzy Luty: Chciałbym wrócić do poruszanej sprawy remontu drogi wojewódzkiej i 

budowy chodnika w Benowie. Otóż wraz z mieszkańcami złożyliśmy u Marszałka petycję 

dotyczącą tej drogi i mamy nadzieję, że również Wójt w tej sprawie monitował i zadeklarował 

jakąś finansową pomoc. Kolejna sprawa dotyczy OSP w Benowie. Członkowie OSP  proszą o 

sfinansowanie ułożenia wjazdu z kostki pol-bruk, która zakupiona została dwa lata temu, 
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ponadto chciałbym zasugerować, że może dobrze byłoby napisać jakiś duży projekt z PROW 

na remont budynku OSP, który coraz bardziej pęka.  

Pan Józef Gutowski: Zgłaszana na poprzedniej sesji interpelacja dotycząca tej drogi została 

przekazana zarówno do Marszałka jak i Sejmiku Województwa. 

Przewodniczący Rady: Była rozmowa na temat finansowania chodnika w Benowie, ale sami 

nie możemy zadecydować o przeznaczeniu na to środków tylko przegłosować to musi cała 

Rada. Jeżeli chodzi o samą petycje i inicjatywę to my jak najbardziej ją popieramy, ale 

musimy pamiętać o tym, że budżet przyjęliśmy w grudniu i trudno będzie znaleźć jakieś 

dodatkowe środki. 

Pan Józef Gutowski: Zanim zdecydujemy o jakichkolwiek pracach przy budynku OSP w 

Benowie to musimy poczekać na ekspertyzę inspektora budowlanego, który ma sprawdzić jak 

duże są pęknięcia i czy nie występują one również pod dachem.  

Ad.11. Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono.  

 

Ad. 12. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXV sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 

 
 

 


